
Štědrovečerní rodinná pobožnost
♫ EZ 298 Tichá noc

Modleme se: Náš dobrý Bože, děkujeme ti a chválíme tě za to, že jsi 
nám seslal ze své slávy svého Syna. On se narodil v temnotách noci, aby se stal
světlem porážejícím všechny temnoty. Skrze něj a pro něj je všechno stvořeno, 
a přesto na sebe vzal úděl stvoření jako jeden z nás. Vstoupil do běhu 
pomíjejícího času, aby nám otevřel cestu na věčnost. Byl chudým, aby nás 
obohatil. Neměl při svém narození domov, aby nám dal nalézt pravý domov 
u tebe, svého i našeho nebeského Otce. Mnohá obdarování jsme dostali v Ježíši
Kristu. Za ně nyní tobě Bože, děkujeme a oslavujeme tvé dílo vykonané pro 
nás ve tvém Synu narozeném v Betlémě. Amen

Čtení z listu Galatským, z kap. 4, verše 4-5:  „Když se však naplnil 
stanovený čas, poslal Bůh svého Syna, narozeného z ženy, podrobeného 
zákonu, aby vykoupil ty, kteří jsou zákonu podrobeni, tak abychom byli přijati 
za syny.‟

Apoštol Pavel jen velmi málo píše o Ježíšově životě. Natož o jeho 
narození. Tato jediná stručná zpráva však přináší některé důležité body.

Bůh poslal na svět svého „Syna narozeného z ženy.‟ Ježíš na svět přišel 
jako každý jiný člověk. Narodil se své matce. On byl plně, cele a nefalšovaně 
člověkem. Byl jedním z nás. Když si to srovnáváme s představami, tehdejšími 
i současnými, jak by se Bůh či bohové měli projevovat, zjevovat, s jakými 
efekty by měli podle lidí přicházet, pak je ten Ježíšův příchod naprosto běžný 
a obyčejný, lidským očekáváním nedostačující. Právě proto, aby byla podtržena
jeho lidskost, jeho blízkost nám, jeho sounáležitost s námi. Ve všem.

Zároveň apoštol vyjadřuje, že přišel do světa s posláním, s úkolem „aby 
vykoupil, abychom byli přijati za syny.‟ A právě na tomto poslání, na tomto 
úkolu záleží apoštolu Pavlovi nejvíc. Kvůli tomu se o narození Ježíše vlastně 
zmiňuje. Jde mu o význam, o smysl celé té události. Proč jej Bůh vůbec poslal. 
Na tom záleží, to chce apoštol především osvětlit a přiblížit.

Bůh ve svém Synu jedná kvůli nám. Záleží mu na nás. Jedná v náš 
prospěch. Tohle je podstatný důraz vánoční zvěsti. Tohle máme pochopit 
a přijmout. Ať již o Vánocích čteme slova Pavlova nebo evangelijní příběhy 
o narození Ježíše. Vždy jde na prvním místě věřit tomu, že se v něm projevuje 
Boží dílo, Boží vůle a moc. A to druhé je podobné: Že se v něm projevuje dobrá
Boží vůle pro nás, on je ztělesněný Boží příklon k nám, na zem přišlá Boží 
láska a milost. V Ježíši Kristu se stáváme Božími dětmi, jsme jeho, nikdo a nic 
jiného na nás nemá nárok.  Nic a nikdo nemůže říct: „Patříte mi,‟ protože Bůh 
sám ve svém Synu řekl: „Vy jste totiž moji, nikomu jinému vás nedám!‟ 

Modleme se slovy modlitby Páně: Otče náš ... Amen
♫ EZ 293 Čas radosti, veselosti

Vážení členové a příznivci
evangelického sboru v Hořicích!
Jménem staršovstva sboru Vám přejeme:

• aby pro Vás byl advent časem zvláštním – kéž jej
dokážeme naplnit počínáním jiným, než jaké zažíváme
běžně, ale které mnozí dokážou právě před svátky
vybičovat až k neúnosné míře, kéž se naopak umíme
ztišit, zklidnit, kéž dokážeme rozjímat, abychom
poznali, jak se k nám Bůh sklání a jak k nám přichází

• aby vánoční svátky pro Vás byly časem radostným
a požehnaným – kéž nalezneme radost ne v množství
hmotných darů, ale především v poznání Boží lásky
k nám, v pokoji a smíření darovaném v Ježíši Kristu

• aby pro Vás byl nastávající rok 2015 nadějeplným – kéž
jej dokážeme vyhlížet beze strachu, protože nás bude
posilovat naše víra založená na Kristu, na Boží věrnosti
a na duchovním bohatství trpělivosti a sebeovládání,
solidarity a vzájemnosti jedněch s druhými

Oldřich Nekvinda Aleš Mostecký
kurátor sboru farář – administrátor 

V následujících týdnech Vás zveme ke společným shromážděním,
k adventním a vánočním evangelickým bohoslužbám:

neděle 7. prosince 2014 - 2. adventní neděle
společné bohoslužby s Církví československou husitskou
bohoslužby od 10.15 hodin v bývalé synagoze 
(modlitebna CČSH)
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neděle 14. prosince 2014 - 3. adventní neděle
bohoslužby od 10.15 hodin v modlitebně (malý sál)

neděle 21. prosince 2014 - 4. adventní neděle
bohoslužby od 10.15 hodin v modlitebně (malý sál)

čtvrtek 25. prosince 2014 - Narození Páně, Boží hod vánoční
bohoslužby s vysluhováním Večeře Páně
od 10.15 hodin v modlitebně (malý sál)

neděle 28. prosince 2014 – První neděle po narození Páně
bohoslužby od 10.15 hodin v modlitebně (malý sál)

čtvrtek 1. ledna 2015 - Nový rok
bohoslužby s vysluhováním Večeře Páně
od 10.15 hodin v modlitebně (malý sál)

neděle 4. ledna 2015 – Druhá neděle po narození Páně
bohoslužby od 10.15 hodin v modlitebně (malý sál)

Evangelické bohoslužby se v modlitebně v Hořicích konají nejen 
v adventu a o vánočních svátcích, ale pravidelně každou neděli a ve významné 
církevní svátky. Také k účasti na nich jste samozřejmě vždy srdečně zváni.

Milé sestry a milí bratři,
končící se rok 2014 přinesl v našem sboru jak události radostné, tak také

ty z opačného pólu lidských pocitů. Některé skutečnosti se slibně rozeběhly 
a našly si své místo v životě sboru, jiné naopak skončily. Rádi bychom je také 
v tomto sborovém dopise zmínili.

Jedna ze skutečností, která může vzbuzovat spíše nadějné vyhlídky do 
budoucnosti, je ta, že se při bohoslužbách, sice ne zcela pravidelně, koná 
nedělní škola pro děti. Po zahájení bohoslužeb děti odcházejí vyprovázeny 
společnou písní a vysláním od kazatele na sobě přiměřenou formu bohoslužeb, 
kde má své místo také hra, výtvarná činnost, dětská píseň apod. Dětí není 
mnoho, ale jsou. Jsou to nyní převážně předškoláci, ale vyrostou. A máme 
naději, že i díky „nedělce‟ budou jednou vědět, že mají ve sboru svoje místo, 
svůj domov, své duchovní zázemí.

Další z významných událostí roku bylo konání posledních bazarů. Za 
jejich dlouholetou organizaci patří dík sestře Gabriele Cardové a za pomoc při 
průběhu i dalším členům sbou. Skutečnost, že bazary skončily, možná u někoho

vyvolává obavy o finanční zajištění sboru v budoucnosti. Není pochyb o tom, 
že nám bazary v této oblasti pomáhaly a teď se budeme bez nich muset obejít. 
Na druhou stranu je možné si spočítat, že v roce 2012 byl provoz sboru dotován
z výnosů bazaru částkou 9.468,- Kč, v roce 2013 pak šlo o 13.181,- Kč. Jak 
dopadne rok 2014 ještě nevíme, ale jistě o tom bude řeč na výročním sborovém
shromáždění v březnu. Ale výše uvedená čísla nezavdávají důvod k tomu, 
abychom propadali panice. Stále například máme rezervy ve výběru saláru. 
Jsou jistě mnozí členové sboru, kteří svým salárem pravidelně přispívají na 
provoz sboru. Často jsou to především senioři, kteří v porovnání se svými 
příjmy dávají značně vysoké částky. Na druhé straně někteří členové sboru, a to
ne nějací „okrajoví,‟ nepřispívají na salár a tím na sbor, jehož služeb užívají, 
vůbec. Pokud se toto podaří změnit, byť by se takový salár pohyboval jen ve 
výši stokorun měsíčně, bude možné i nadále hospodařit ne sice se ziskem, ale 
přinejmenším s vyrovnaným rozpočtem. O tom, že obětavost je neodmyslitelně 
průvodním jevem živé a pravé víry, není díky biblickému svědectví pochyb.

Jako třetí skutečnost stojí za zmínku společné bohoslužby s Církví 
československou husitskou, které jsme začali konat zhruba jedenkrát za čtvrt 
roku. Nejde o bohoslužby konané při oficiálních ekumenických příležitostech 
či výročích, ale o běžné nedělní bohoslužby v průběhu roku. Na jejich vedení 
se podílejí nejen kazatelé obou církví společně, ale především se tu scházejí 
lidé z obou našich církví. A v tom jsou tato společná shromáždění jistě 
povzbuzením, když malé hloučky najednou vidí a prožívají, že je nás křesťanů 
víc, než by se nám mohlo zdát, pokud zůstaneme uzavřeni pouze ve svém 
vlastním církevním společenství.

Také jsme o prázdninách uspořádali výstavu „Brontosauři v Himalájích‟
v naději, že do naší modlitebny najdou cestu i někteří lidé, kteří by jinak prošli 
nevšímavě kolem. Ačkoli tato naděje zůstala pro tentokrát nenaplněna, byla 
výstava jistě obohacením pro nás samotné a díky jedné církevní návštěvě se 
výstava bude konat i v dalším evangelickém sboru. A ani to není na poprvé 
špatný výsledek celé akce.

Děkujeme všem, kdo jste se v roce 2014 na životě sboru a na utváření 
společenství sboru podíleli, a to účastí, prací, peněžními dary i jinak. A věříme, 
že nám svou přízeň i nadále zachováte.

Nejčerstvější informace o akcích evangelického sboru v Hořicích, místě 
a čase jejich konání najdete na sborové vývěsce před modlitebnou na Husově 
ulici nebo na internetu:

http://horice.evangnet.cz Evangelíci Hořice
Staršovstvo Farního sboru Českobratrské církve evangelické v Hořicích

http://horice.evangnet.cz/

